
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 16. marts 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 7 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 7:  

”I forlængelse af Dansk Tatovør Laugs foretræde for Sundheds- og Ældreudvalget den 

13. marts 2018, jf. L 134 – bilag 4, bedes ministeren redegøre for, om det er korrekt 

og at det kan dokumenteres, at der kun er 500 behandlingskrævende tilfælde ud af 

600.000 operationer?” 

 

Svar: 

Jeg går ud fra, at der spørges til antallet af tatoveringer, der måtte kræve opfølgende 

behandling.  

 

Sundheds- og Ældreministeriet er ikke bekendt med opgørelser over antallet af be-

handlingskrævende tatoveringer.  

 

Jeg kan derimod oplyse, at der ifølge rapporten Tatovering – Helbred, risici og kultur, 

som Vidensråd for Forebyggelse har lavet i 2015, er ca. 600.000 danskere tatoverede. 

En analyse gennemført for Miljøstyrelsen af analyseinstituttet YouGov i 2013, viser, 

at omkring 12 % oplever gener ved sine tatoveringer. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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